

# W/O

Centro Interpretativo  
da Mulher Duriense

CIMD



CIMD © Maria Ferreira, LFA fotografia

The Interpretive Centre on Douro women is a place which introduces, discusses and preserves the memory of women from the Douro Region, linking it to other national and international landscapes.

This is not just a case of providing an historical awareness of the oppression, violence and silencing that women were subjected to over various centuries, but it is also a message of hope illustrating their actual achievements, despite the role given to women at that time.

**The exhibition offers different visual and listening experiences, illustrated by texts, large-scale photographs, films and interviews given by various Douro women who shared their life experiences.**

Le centre d'interprétation des femmes du Douro est un espace de présentation, de discussion et de préservation de la mémoire des femmes dans la région du Douro, en relation avec d'autres géographies nationales et internationales.

Il ne s'agit pas seulement d'une prise de conscience historique de l'oppression, de la violence et du silence auxquels les femmes ont été condamnées pendant des siècles, mais aussi d'un message d'espoir au vu des réalisations actuelles en ce qui concerne le rôle assigné aux femmes dans la société.

**L'exposition est organisée en différentes expériences visuelles et sonores illustrées par des textes, des photographies à grande échelle, des films d'archives et des entretiens avec diverses femmes du Douro qui ont partagé leurs expériences.**

femme



# WOMEN FLY LIKE ANGELS: WITH THEIR WINGS MADE OF ROCK CRYSTAL FROM MEMORY

Maria Teresa Horta

Les femmes volent  
comme des anges : avec  
leurs ailes faites du cristal  
de roche de la mémoire

# A



Coinha © Artur Pastror, c. 1960. Arquivo Municipal de Lisboa



Grupo de mulheres a vindimar © Artur Pastror, 1956. Arquivo Municipal de Lisboa

# M



Sophia © António Pedro Ferreira, 1989

**Centro Interpretativo  
da Mulher Duriense**  
Avenida Dr. Oliveira Salazar 10,  
5110-122 Armamar  
Portugal

tel.: +351 254 850 807  
cimd@cm-armamar.pt  
www.cm-armamar.pt



Open all days

Ouvert tous les jours

Summer / Été  
10h00-13h00  
14h00-18h00

Winter / Hiver  
09h00-13h00  
14h00-17h00

*Armamar*  
Município  
Terra de Emoções



CENTRO  
INTERPRETATIVO  
MULHER  
DURIENSE

TURISMO DE  
PORTUGAL

